

DVB TV timetable

Sun	19:15	21:00	night repeat
Mon	10:15	15:15	21:00
Wed	10:15	15:15	21:00
Fri	10:15	15:15	21:00

“ဒီဗီဘီ ဒီဘိတ်” အချေအတင် ဆွေးနွေးပွဲအစီအစဉ်ကို ဒီဗီဘီ သတင်းဌာနက စနေနေ့တိုင်း ရိုက်ကူးပြီး ဒီဗီဘီရုပ်သံလိုင်းမှာ အထက်ပါ အစီအစဉ်အတိုင်း ထုတ်လွှင့် တင်ဆက်ပါတယ်။

DVB Debate ဟာ မိမိတို့ရဲ့ အတွေးအမြင် အယူအဆတွေကို လွတ်လပ်စွာ သဘောကွဲလွဲနိုင်ဖို့၊ အပြန်အလှန် နားလည်မှုတွေကို တည်ဆောက်နိုင်ဖို့၊ မြန်မာ့အနာဂတ် ပိုမိုကောင်းမွန်လာစေဖို့၊ လူ့အဖွဲ့အစည်း အတွင်းမှာ ရှိနေတဲ့ ပြဿနာတွေကို အဖြေရှာနိုင်ဖို့၊ လူတိုင်းပါဝင်နိုင်ပြီး မတူကွဲပြားတာတွေကို လက်ခံပေးနိုင်ဖို့၊ အချေအတင်ဆွေးနွေးတဲ့ ယဉ်ကျေးမှုပေါ်ထွက်လာစေဖို့ ရည်ရွယ်ပါတယ်။

မီဒီယာတွေနဲ့ အသင်းအဖွဲ့တွေကိုလည်း အခုလို လွတ်လပ်ပွင့်လင်းတဲ့ ဒီဘိတ်ရဲ့ အချေအတင် ဆွေးနွေးပွဲမှာ ပါဝင်ဖို့ကို ဖိတ်ခေါ်ပါတယ်။ အပတ်စဉ် သတင်းထုတ်ပြန်ချက်တွေ၊ သတင်းဓာတ်ပုံတွေနဲ့ ဒီဘိတ်ကာတွန်းကို ရုပ်သံရိုက်ကူးပြီး မကြာခင်မှာပဲ ဒီဗီဘီဒီဘိတ်ရဲ့ ဖေ့စ်ဘုတ်စာမျက်နှာနဲ့ ဝက်ဘ်ဆိုက်မှာ ကြည့်ရှုနိုင်ပါတယ်။

DVB DEBATE



ယခုအပတ် ဆွေးနွေးပွဲအတွက် မေးခွန်းကတော့
"How free is Religion from Politics?"
 ဖြစ်ပါတယ်။

- ❖ မှတ်ချက်ပေးလိုတာ၊ အကြံပြုလိုတာနဲ့ မေးမြန်းလိုပါက ရုံးချိန်အတွင်း ဖုန်းနံပါတ် ၀၁ ၉၀၀၀ ၄၈၈ နဲ့ debate@dvb.noကို ဆက်သွယ်ပြီး အဖွဲ့ဝင်တစ်ဦးဦးထံ မေးမြန်းနိုင်ပါတယ်။

ဒီတပတ်မှာတော့ “ဘာသာရေးနဲ့ နိုင်ငံရေး ရောထွေးသင့်၊ မသင့်” ဆိုတဲ့ ခေါင်းစဉ်နဲ့ ဒီဒီဘီဒီဘီကို ဆွေးနွေးကြမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

မြန်မာနိုင်ငံရဲ့ လွတ်လပ်ရေးဖခင်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းက ဘာသာရေးနဲ့ နိုင်ငံရေး ခွဲခြားထားဖို့ ပြင်းထန်စွာ ကြိုးပမ်းခဲ့ပေမယ့်လည်း ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းရဲ့ သမီး ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် ဦးဆောင်တဲ့ အစိုးရသစ်လက်ထက်မှာ ဘာသာရေးလွတ်လပ်ခွင့် အပြည့်အဝ အကောင်အထည်မဖော်ပေးနိုင်သေးသလို ဘာသာရေးနဲ့ နိုင်ငံရေး ရောထွေးမှုတွေကို သီးခြား ခွဲထုတ်နိုင်ခြင်း မရှိသေးပါဘူး။

သမ္မတဟောင်း ဦးသိန်းစိန်အစိုးရက ထိထိရောက်ရောက် အရေးမယူခဲ့တဲ့ အစွန်းရောက် ဘာသာရေးလှုပ်ရှားမှုတွေဟာ NLD အစိုးရသစ် လက်ထက်မှာလည်း ဆက်လက်ရှင်သန်နေခဲ့ပြီး ကရင်ပြည်နယ်မှာ ခရစ်ယာန် ဘုရားရှိခိုးကျောင်းဝင်းအတွင်း စေတီတည်တာ၊ အစွလမ်ဘာသာဝင်တွေရဲ့ ဗလီအနီးတဝိုက်မှာ စေတီတည်တာ၊ ဘာသာရေး လူမျိုးရေး အဓိကရုဏ်း ဖြစ်ပွားခဲ့တဲ့ မိတ္ထီလာမှာ အစွလမ်ဘာသာဝင်တွေ ဗလီတက်ခွင့်မရှိတာ အပါအဝင် ဘာသာရေးလွတ်လပ်ခွင့်နဲ့ ပတ်သက်တဲ့ ပြဿနာတွေ လူမှုကွန်ရက်စာမျက်နှာတွေပေါ်မှာ ဘာသာရေး၊ လူမျိုးရေး လှုံ့ဆော်မှုတွေကိုထိရောက်စွာ ကိုင်တွယ် ဖြေရှင်းနိုင်ခြင်း မရှိပါဘူး။

အစိုးရသစ်လက်ထက်မှာ ဘာသာရေးနဲ့ နိုင်ငံရေး ရောထွေးမှုကို ကိုင်တွယ်ဖို့ အမျိုးဘာသာ သာသနာ စောင့်ရှောက်ရေးအဖွဲ့ကို နိုင်ငံရေးမှာ မပါဝင်ဖို့ သတိပေးတားဆီးတာ၊ အမုန်းစကားတားဆီးရေး ဥပဒေ ရေးဆွဲတာတွေ လုပ်ဆောင်နေပေမယ့်လည်း လူ့အဖွဲ့အစည်းတွေကြားမှာ ပဋိပက္ခတွေ ဖြစ်ပွားလာမှာကို စိုးရိမ်တဲ့ ပုပန်မှုတွေကို မချေဖျက်နိုင်သေးပါဘူး။ ဒါ့အပြင် ဘာသာရေး လွတ်လပ်ခွင့်ကို တိတိကျကျ အာမခံ ဆောင်ရွက်ပေးမှု အားနည်းနေဆဲပါပဲ။

NLD အစိုးရသစ်အနေနဲ့လည်း ဘာသာရေးနဲ့ပတ်သက်လို့ကိုင်တွယ်ရာမှာ လူထုရဲ့ ထောက်ခံမှု ကျဆင်းမှာကို အမြဲပဲ ပုပန်ပုံရိုနေပြီး ၂၀၁၅ ရွေးကောက်ပွဲမှာ အစွလမ်ဘာသာဝင်တွေကို အမတ်လောင်းအဖြစ် ထည့်သွင်းခြင်း မရှိတာဟာ ဘာသာရေးနဲ့ နိုင်ငံရေး ရောထွေးနေမှုအပေါ် NLD ဘယ်လောက် ပုပန်သလဲဆိုတာ ပေါ်လွင်စေခဲ့ပါတယ်။

သမ္မတဟောင်း ဦးသိန်းစိန်လက်ထက်မှာ စတင်အားကောင်းလာတဲ့ အစွန်းရောက် ဗုဒ္ဓဘာသာ လှုပ်ရှားမှုလို့ ခေါ်ဆိုတဲ့ ငြိမ့် လှုပ်ရှားမှုနဲ့ မဘာသလိုခေါ်တဲ့ အမျိုးဘာသာ သာသနာစောင့်ရှောက်ရေး အဖွဲ့တွေက အစိုးရသစ်လက်ထက်မှာလည်း ဆက်လက် ရှိနေဆဲ ဖြစ်ပါတယ်။ ဦးသိန်းစိန်အစိုးရလက်ထက်မှာ အမျိုးဘာသာ သာသနာ စောင့်ရှောက်ရေးအဖွဲ့ ရေးဆွဲခဲ့တဲ့ တစ်လင်တစ်မယား ဥပဒေဟာလည်း ဥပဒေအဖြစ် ဆက်လက် အသက်ဝင်နေဆဲ ဖြစ်ပါတယ်။

၂၀၀၈ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ ၃၆၁၊ ၃၆၂၊ ၃၆၃ မှာ နိုင်ငံတော်ဘာသာကို ဗုဒ္ဓဘာသာအဖြစ် ပြဌာန်းထားပြီး ခရစ်ယာန်ဘာသာ၊ အစွလမ်ဘာသာ၊ ဟိန္ဒူဘာသာ၊ နတ်ကိုးကွယ်မှုတွေကို နိုင်ငံတော်

မှာ ကိုးကွယ်တဲ့ ဘာသာတွေအဖြစ် အသိအမှတ်ပြုကာ တက်နိုင်သမျှ ကူညီစောင့်ရှောက်မယ်လို့ ပြဌာန်း ထားပါတယ်။

အခြေခံဥပဒေ ပုဒ်မ ၃၆၄ မှာတော့ နိုင်ငံရေးအလို့ငှာ ဘာသာသာသနာကို အလွဲသုံးစားမှု မပြုရလို့ ပြဌာန်းထားပေမယ့်လည်း နိုင်ငံရေးအတွက် ဘာသာရေးအသုံးချမှုတွေကို တိတိကျကျ တားဆီး အရေးယူတာမျိုးတွေတော့ အစိုးရသစ်လက်ထက်မှာ မတွေ့ရသေးပါဘူး။

မြန်မာ့လွတ်လပ်ရေးခေါင်းဆောင် ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းက လွတ်လပ်ရေးမရမီ ဘာသာရေးနဲ့ နိုင်ငံရေးရောထွေးမှုကို လုံးဝမကြိုက်တဲ့ အနေနဲ့ “အခု ကျွန်တွင်းက လွတ်မယ် မကြိုကြသေးဘူး။ သူတို့တတွေ အပေါ်မှာ အနိုင်ကျင့်ပြီး ဝါတို့ လူများစုရဲ့ ဘာသာကို နိုင်ငံတော်ဘာသာဖြစ်ရမယ်လို့ လုပ်လိုက်ရင် ကျုပ်တို့ဟာ ခွေးလောက်တောင် သောက်သုံးမကျတဲ့ကောင်တွေဖြစ်သွားကြမှာပေါ့” လို့ ပြောပြီး ပြတ်ပြတ်သားသား ဘာသာရေးနဲ့ နိုင်ငံရေးကို ခွဲခြားဖို့ လုပ်ဆောင်ခဲ့ပါတယ်။

လက်ရှိ ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းသမီး ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် ဦးဆောင်တဲ့ အစိုးရအနေနဲ့ ဘာသာရေးလွတ်လပ်ခွင့် ပေးဖို့နဲ့ ဘာသာရေးနဲ့ နိုင်ငံရေး ရောထွေးမှုကို ရှင်းလင်းဖို့ပြတ်သားတဲ့ ပြောကြားချက်မျိုး အခုအချိန်ထိ မပြောဆို မထုတ်ပြန်သေးဘဲ နိုင်ငံတကာ အသိုင်းအဝိုင်းကလည်း အဲဒီအပေါ် စိုးရိမ်ပူပန်မှုတွေ ရှိနေပါတယ်။

အမေရိကန်ပြည်ထောင်စုအခြေစိုက် ဘာသာရေးလွတ်လပ်ခွင့်ဆိုင်ရာ ကော်မရှင် USCIRF ရဲ့ မေလထုတ်ပြန်တဲ့ အစီရင်ခံစာအရ မြန်မာနိုင်ငံမှာ ဘာသာရေးလွတ်လပ်ခွင့် အခြေအနေလျော့ကျပြီး အစိုးရသစ်ကို ဘာသာရေးလွတ်လပ်ခွင့် တိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက်ဖို့ တိုက်တွန်းကြောင်း၊ ဘာသာရေးလွတ်လပ်ခွင့် အထူးစိုးရိမ်ရတဲ့ နိုင်ငံတွေထဲမှာ မြန်မာနိုင်ငံကို ဆက်လက် ထည့်သွင်းထားဖို့ အမေရိကန် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနကိုလည်း အကြံပြုခဲ့ပါတယ်။

မြန်မာနိုင်ငံရဲ့ အစိုးရအဆက်ဆက် မတားဆီးနိုင်ခဲ့တဲ့ ဘာသာရေးနဲ့ နိုင်ငံရေး ရောထွေးမှု၊ ဘာသာရေးလွတ်လပ်ခွင့် ဆုံးရှုံးမှုတွေက NLD အစိုးရသစ်အတွက်လည်း ကြီးမားတဲ့ စိန်ခေါ်မှုအဖြစ် ဆက်လက် တည်ရှိနေပါတယ်။

သူတို့အမြင်

“ယနေ့ခေတ်မှာ ဘာသာရေးကလည်း နိုင်ငံရေးပါပဲ။ ဘာသာရေးကို အခြေခံပြီး နိုင်ငံရေး လှုံ့ဆော်ရာမှာ လွန်စွာ လွယ်ကူပါတယ်။ ပြည်တွင်းပြည်ပ အဖျက်တွေ ရှိနိုင်တယ်ဆိုတာကို သတိပြုဖို့ လိုပါတယ်။” (သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီး သူရဦးအောင်ကို)